
PROTOKÓŁ Nr XII/11

z XII posiedzenia Rady Gminy Mielnik
w dniu 28 grudnia 2011 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy o godz. 900, 
zakończyła się o godz. 1255

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  XII  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  jej  Przewodniczący Pan  Jan 
Zduniewicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Ustalony porządek obrad XII sesji Rady Gminy brzmi następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Mielnik na rok 2012.
7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na 

lata 2012-2020.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i  Przeciwdziałania  Narkomanii  na 2012 
rok.

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pt. Skuteczne NGO – 
Strategia Współpracy Gminy Mielnik z Organizacjami Pozarządowymi.

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady na 2012r.
11. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012r.
12. Przedstawienie Radzie Gminy planów pracy Komisji na 2012r.:

● Komisji Finansowo-Budżetowej
● Komisji Rozwoju Gospodarczego
● Komisji ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
14. Wolne wnioski.
15. Zakończenie obrad.
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Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XI sesji Rady Gminy jest wyłożony na sali 
obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do nich uwagi lub poprawki, zostanie  on 
przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
1) Uczestniczyliśmy w konferencji Subregionu Siedlce, konferencja dotyczyła zmian w 

Strategii  Rozwoju  Województwa  Mazowieckiego.  Wspólnie  z  Gminą  Sarnaki 
zgłosiliśmy potrzebę  wpisania  w Strategię  Rozwoju  Województwa Mazowieckiego 
budowę mostu na Bugu pomiędzy gminami Sarnaki i Mielnik.

2) Odbyły się uroczystości związane z jubileuszem Złote Gody, w imieniu Prezydenta RP 
Pan Wójt wręczył medale za długoletnie pożycie małżeńskie.

3) W  Radziwiłłówce  odbyło  się  spotkanie  z  mieszkańcami  w  sprawie  ostatecznego 
zamknięcia  koncepcji  budowy świetlicy oraz w Pawłowiczach w sprawie ustalenia 
zakresu  rozbudowy  świetlicy  o  garaż  dla  OSP,  pomieszczenia  magazynowe  i 
sanitarne.

4) Na posiedzeniu Komisji Rady dyskutowano nad budżetem gminy na 2012r.
5) Pan  Wójt  uczestniczył  w  Warszawie  w  spotkaniu  z  producentem  filmów  które 

reżyserował  Pan  Hoffman.  Spotkanie  dotyczyło  przekazania  dla  Gminy  Mielnik 
rekwizytów filmowych.

6) Wspólnie  z  Dyrektorem  ZGK  ustalono  czasowe  miejsce  składowania  gruzu 
budowlanego.

7) Uczestniczyliśmy w świątecznych spotkaniach z seniorami naszej gminy.
8) Uczestniczyliśmy w spotkaniu studyjnym w Siedlcach - z władzami i Prezydentem 

Miasta,  mieliśmy  spotkanie  w  Gminie  Piaseczno.  Oglądaliśmy  realizowane 
inwestycje,  rozmawialiśmy na  temat  pozyskiwania  środków  finansowych.  Dlatego 
wybraliśmy  Siedlce,  ponieważ  w  ciągu  ostatnich  4  lat  pozyskały  one  około  400 
mln.złotych  środków  zewnętrznych  na  swoje  inwestycje,  mają  również  bardzo 
nowoczesne  podejście  do  zarządzania  finansami.  Pan  Prezydent  Siedlec  jest 
właścicielem działki w Mielniku (naprzeciw UG), bywa tu bardzo często i uważa się 
za mieszkańca Gminy Mielnik.

9) Prowadzono rozmowy z Panią Prezes GS i odbyło sie spotkanie z członkami Zarządu 
GS. Rozmowy dotyczyły możliwości odkupienia budynku restauracji  “Wczasowa”, 
ponieważ na tej działce wstępnie chcieliśmy umiejscowić budowę budynku biblioteki. 
Rozmowy zakończyły  się  fiaskiem,  proponowaliśmy cenę  150  tys.zł.  Członkowie 
Zarządu zgodziliby się na tę cenę pod warunkiem, że w umowie sprzedaży znalazłby 
się  zapis  dotyczący nieobciążania  GS podatkiem przez  okres  5  lat.  Ze  względów 
prawnych taki zapis w umowie jest niemożliwy. W ciągu ostatnich 10 lat, od 2001r. 
Gminna Spółdzielnia w Mielniku otrzymała zwolnienia lub umorzenia podatkowe na 
kwotę  260 tys.złotych.  Po rozmowie  z  Panią  Kierownik  Biblioteki  ustalono  nowe 
miejsce pod budynek biblioteki. W styczniu zostanie zlecone wykonanie dokumentacji 
projektowej,  do  końca  marca  2012r.  złożymy  wniosek  o  dofinansowanie  tej 
inwestycji.
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10) Uczestniczyliśmy  w  posiedzenie  Zarządu  Gminnego  OSP,  na  którym  nastąpiło 
przekazanie  samochodów  strażackich.  Jednostka  w  Mielniku  otrzymała  Nissana 
Terrano do transportu łodzi,  natomiast  OSP w Moszczonie Królewskiej  przekazało 
swój wóz (Stara) dla jednostki w Pawłowiczach.

11) Obyliśmy wizytę w Białymstoku w sprawie złożonych przez nas projektów, między 
innymi na dofinansowanie kanalizacji w Mielniku na kwotę 14 mln.złotych.

12) W okresie przedświątecznym Pan Wójt uczestniczył w spotkaniach świątecznych w 
Zespole Szkół w Mielniku, w Straży Granicznej, z radą sołecką Niemirowa.

13) W dniu wczorajszym Pan Wójt dokonał objazdu gminy, miało to na celu ustalenie 
najpilniejszych prac do wykonania na terenie gminy.

14) Gminna  Biblioteka  Publiczna  w  Mielniku  w  rankingu  bibliotek  zajęła  miejsce  w 
pierwszej dwudziestce, Pan Wójt pogratulował Pani Kierownik osiągniętego sukcesu i 
podziękował za pracę.

15) Jest  już w druku i  niebawem ukaże się książka “Rola instytucji  kultury w małych 
społecznościach wiejskich na przykładzie  Gminy Mielnik”.  Jest  to praca autorstwa 
Pana Michała Bogackiego i Pani Katarzyny Moniki Turosieńskiej-Durlik.

16) W  Ośrodku  Dziejów  Ziemi  Mielnickiej  odbyło  się  otwarcie  wystawy  projektów 
zgłoszonych na konkurs  urbanistyczno-architektoniczny na zagospodarowanie parku 
przy ul. Plac Kościuszki w Mielniku.

Pan  Przewodniczący  Rady,  który  również  uczestniczył  w  spotkaniu  z  prezydentem  i 
władzami Siedlec, wyraził nadzieję, że dojdzie do podpisania umowy o współpracy w wielu 
dziedzinach miasta Siedlce z Gminą Mielnik.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta Gminy o jego pracy w okresie 
między sesjami.

Do punktu 5.

Interpelacja Nr 40/11 Pana Witolda Terebuna
1. Proszę o informacje dotyczące wykonania odpływu wody do studzienki melioracyjnej 

na  początku  wsi,  od  strony Adamowa.  Informuję,  iż  mieszkańcy na  tym odcinku 
wyrazili  zgodę  na  odpływ  wody  rurą  odpływową  pod  powierzchnią  ziemi,  co 
potwierdzili swoimi podpisami. Proszę o odpowiedź na piśmie.

2. Proszę również o odpowiedź co z wykonaniem nawierzchni bitumicznej na drodze 
przez wieś Wilanowo oraz na odcinku Wilanowo-Tokary.  Jest  to  droga powiatowa 
więc kwestia porozumienia ze Starostwem w celu wspólnego sfinansowania leży w 
Pana kompetencji. Proszę o odpowiedź na piśmie.

3. Proszę o informacje dotyczące wykonania studzienki zbiorczej na posesji u Pani Zoji 
Kasjaniuk,  oraz co z wykonaniem wykopu na odpływ wody z miejsc zalewowych 
wiosennymi roztopami. Proszę o odpowiedź na piśmie.

4. Proszę również o informacje dotyczące Ochotniczej Straży Pożarnej w Wilanowie, w 
rozmowie  Pan  Wójt  poinformował  mnie,  że  Straż  Pożarna  w  Wilanowie  nie  jest 
rentowna.  Proszę  o  wykaz  wyjazdów OSP pozostałych  jednostek  z  terenu  Gminy 
Mielnik  między  innymi  Tokary,  Sutno,  Niemirów.  Proszę  o  informacje  na  jakich 
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zasadach zostanie zatrudniony kierowca Straży Pożarnej w Pawłowiczach. Proszę o 
odpowiedź na piśmie.

(w zał. na str................prot.)

Interpelacja Nr 41/11 Pana Witolda Terebuna
Proszę  o  informacje  dotyczące  wykonania  odwodnienia  przy  budynkach  użyteczności 
publicznej,  takich  jak:  Wiejski  Dom  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wilanowie,  sklep 
spożywczy,  czy  przy  posesjach  prywatnych  niektórych  mieszkańców  sąsiadujących  z 
budynkami  użytku  publicznego.  Ponieważ  nie  otrzymałem  odpowiedzi  na  interpelację 
złożoną w kwietniu bieżącego roku. Proszę o odpowiedź na piśmie.

(w zał. na str................prot.)

Interpelacja Nr 42/11 Pana Stanisława Drozdowskiego
Dotyczy doprojektowania i budowy drogi Wajków-Sutno. Kiedy może nastąpić ta inwestycja, 
proszę o odpowiedź na piśmie.

(w zał. na str................prot.)

Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Pan radny zapytał  czy w roku bieżącym zostanie  zorganizowany w parku sylwester.  Pan 
radny otrzymuje w tej  sprawie wiele  pytań od mieszkańców Mielnika.  Dobrą tradycją od 
kilku lat stało się organizowanie takich imprez, organizatorami byli GOKSiR i straż pożarna. 
Mieszkańcy chcieliby, aby ta tradycja była kontynuowana.

Zapytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
1. Pani radna zapytała czy podjęte zostały prace związane z inicjatywą uchwałodawczą 

dot.  rozszerzenia  programu  profilaktyki  dot.  szczepienia  dzieci  przeciw 
pneumokokom. Pani radna składała w tej sprawie interpelację.

2. Należy dokonać naprawy płotu przy placu zabaw w Niemirowie oraz dokonać małej 
naprawy przystanku autobusowego.

Zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
Kiedy  zakończone  zostaną  prace  związane  z  zamontowaniem  daszku  przy  świetlicy  w 
Homotach? Od dłuższego czasu daszek leży w sali głównej świetlicy.

Zapytanie Pani Marii Boguszewska
W  nawiązaniu  do  informacji  dotyczącej  rezygnacji  z  pracy  Pana  Grzegorza  Śnieżko  – 
archeologa,  osoby merytorycznie  przygotowanej  do  pracy,  Pani  radna  zapytała  czy  Wójt 
podjął działania mające zapobiec podobnym sytuacjom, szkodliwym dla Mielnika.

Zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
Pan radny zapytał kto sporządzał wniosek dotyczący środków na kanalizację – czy robili to 
pracownicy Urzędu Gminy czy firma zewnętrzna?

Do punktu 6.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował  o  procedurze  dotyczącej  uchwalania  budżetu, 
określonej w uchwale nr XXX/158/10 Rady Gminy Mielnik z dnia 29.09.2010r.
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Odczytał projekt uchwały budżetowej oraz opinię dot. budżetu, wypracowaną na wspólnym 
posiedzeniu  Komisji  ds.Organizacyjnych,  Społecznych  i  Obywatelskich  oraz  Rozwoju 
Gospodarczego w dniu 14 grudnia 2011r.

(w zał. na str................prot.)

Pan Lucjan Kożuchowski – Przewodniczący Komisji Finansowej Rady Gminy przedstawił 
opinię Komisji w sprawie budżetu gminy na 2012r.

(w zał. na str................prot.)

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  uchwałę  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 
Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu gminy Mielnik na 2012r. oraz o 
możliwości sfinansowania przedstawionego deficytu.

(w zał. na str..........prot.)

Pan Wójt Gminy przedstawił i omówił multimedialną prezentację projektu budżetu gminy na 
2012r.  w odniesieniu  do  budżetów z  lat  ubiegłych (od  2007r.),  w układzie  procentowym 
dochodów i wydatków budżetowych oraz w odniesieniu do wydatków na oświatę.
Wydatki  bieżące  ani  w poprzednich latach  ani  też w budżecie  na rok przyszły nigdy nie 
przekraczały dochodów bieżących. 
W załączniku  inwestycyjnym na  rok  przyszły  zapisano  25  zadań,  w 2011r.  było  ich  19, 
wcześniej było 9. Łącznie na zaplanowane inwestycje potrzeba nam 22 mln. zł, niektóre z 
inwestycji rozłożone są w latach, w 2012r. na inwestycje wydamy 9 mln.600 tys.zł.
Odnosząc się do wniosków zgłoszonych na Komisjach i uwzględnionych w opiniach Komisji 
Pan Wójt  wyjaśnił,  że  zakup mikrobusu -  w I  półroczu 2012r.  będziemy pilnie  pilnować 
wszystkich programów z PFRON, kiedy tylko pojawi się taka możliwość, dokonamy zakupu.
Pozostałe wnioski w miarę możliwości będą realizowane, w trakcie roku będą dokonywały się 
zmiany w budżecie.  Takie  zapewnienie  Pan Wójt  złożył  na posiedzeniu  Komisji,  w dniu 
dzisiejszym, na sesji, potwierdza to.
Budżet jest trudny, obarczony wieloma niewiadomymi, złożyliśmy wiele projektów i jeszcze 
nie  wiemy jakie  będzie rozstrzygnięcie.  Zapewnił,  że bez względu na to jaki będzie bieg 
projektu  związanego  z  budową  kanału  sanitarnego,  to  nawet  gdybyśmy  nie  otrzymali 
dofinansowania  z  Urzędu  Marszałkowskiego,  to  przygotowujemy  inną  możliwość 
zabezpieczenia środków i budowa kanalizacji w Mielniku na pewno rozpocznie się w 2012r.
Przyjęliśmy  intencyjnymi  uchwałami  do  realizacji  duże  zadania  inwestycyjne  na  terenie 
gminy.  W związku  z  tym  do  końca  I  półrocza  2012r.  należy  złożyć  projekty,  aby  móc 
realizować te inwestycje.
Pan Wójt zwrócił się do radnych o przyjęcie budżetu gminy na 2012r.

Pan Władysław Stankiewicz
Porównał budżet gminy do konstytucji obowiązującej na cały rok. Przypomniał o krążących 
opiniach na temat bogactwa naszej gminy, które jak stwierdził nie wynika z działalności i 
operatywności radnych czy Wójta, lecz jest następstwem posiadania na terenie Gminy takiej 
firmy jak PERN.
Odnosząc się do zamierzeń przedstawionych przez Pana Wójta stwierdził, że w inwestycjach 
jest ogromny zamach, Pan radny ma jednak obawy w związku z zaciąganiem przez gminę 
pożyczek i  kredytów na ten cel.  Tworzymy obiekty kulturalne,  które w praktyce nie będą 
dawać dochodu a będą na utrzymaniu budżetu.  Kulturę mamy na wysokim poziomie,  ale 
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wiemy, że kultura nie stwarza nam dobrobytu lecz konsumuje nasz budżet.
Pana radnego martwi to, że od powstania gmin ubywa u nas miejsc pracy. Podał przykłady: w 
zakładach kredowych z 60 pracowników produkcji  pozostało 6,  zlikwidowano SKR gdzie 
również pracowało 60 osób, w GS z 60 pracowników pozostało 8, w BS z 14 pozostało 3. To, 
że jesteśmy bogatą gminą nie oznacza, że urzędnicy mają mieć wygodniejsze fotele czy na 
jednym stanowisku ma być zatrudnionych dwóch urzędników. Nasze bogactwo powinno się 
przekładać  na  poziom życia  wszystkich mieszkańców gminy.  Ubyło  mieszkańców gminy, 
kiedyś było ich 3 tys.,  teraz pozostało 2,6 tys. Budujemy nowe świetlice, bo trudno sobie 
wyobrazić żeby we wsi nie było świetlicy. Pan radny wyraził jednak obawę, czy świetlice te 
nie podzielą losów dawnych szkół podstawowych we wsiach i czy nie będą również stały 
puste. Wyraził także zaniepokojenie związane z komunikacją zbiorową, ludzie we wsiach nie 
mają możliwości dojazdu do gminy, do lekarza. Są to wyzwania jakie stoją przed Wójtem i 
radą i to wszystko trzeba wziąć pod uwagę przy podjęciu uchwały budżetowej.

Pani Maria Boguszewska
Pani radna stwierdziła, że ma uwagi do planowanej stanicy kresowej. Jest to kolejne zadanie z 
dziedziny kultury,  mamy już na utrzymaniu inne ośrodki kultury,  przybędzie nam kolejny 
obiekt,  który  na  pewno  będzie  bardzo  kosztowny  zarówno  w  kwestii  utrzymania  jak  i 
ubezpieczenia.
Pani radna zwróciła się z zapytaniem jak uzasadnić usytuowanie stanicy na Podlasiu,  czy 
Sienkiewicz ma coś wspólnego z Mielnikiem? Akcja trylogii nie dzieje się ani na Podlasiu 
ani  w  Mielniku.  Ile  filmów  w  ciągu  roku  można  nakręcić  w  jednym  miejscu  i  czego 
konkretnie będą one dotyczyć?

Pani Alina Hackiewicz-Stępień
Stwierdziła,  że  budżet  jest  trudny,  zawiera  dużo  planów,  przygotowań  dokumentacji  na 
przebudowę ulic czy na budowę stanicy kresowej. Pani radna wyraziła obawę, czy projekty te 
nie będą później leżeć w szufladach oraz czy planowane inwestycje nie przysłonią bieżących 
potrzeb  mieszkańców np.  szczepionek,  zabezpieczenia  potrzeb  opieki  społecznej  itp.  Pani 
radna  zdecydowała  się  poprzeć  przedstawiony  budżet,  ponieważ  chce  dać  szansę  Panu 
Wójtowi,  pracownikom Urzędu  Gminy  i  możliwość  realizacji  zaplanowanych  zamierzeń, 
wykazania  się.  Zaapelowała  do  Pana  Wójta  aby  zwracać  uwagę  na  potrzeby  bieżące 
mieszkańców, aby przyszłość nie przysłoniła aktualnych potrzeb.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, wszystkie wypowiedzi były słuszne i Pan Wójt rozumie obawy radnych.
Odnosząc się do wypowiedzi Pana Stankiewicza w sprawie świetlic poinformował, że nowe 
świetlice projektowane są w porozumieniu z radami sołeckimi. Na poddaszach świetlic będą 
pomieszczenia do wynajmu dla  turystów, żeby rada sołecka mogła zarobić na utrzymanie 
świetlicy. W nowej świetlicy w Radziwłłówce planowane są 4 pomieszczenia na poddaszu 
oraz pole biwakowe z uzbrojeniem terenu. Ma to służyć turystom i pielgrzymom udającym 
się na Grabarkę Podał przykład świetlicy w Pawłowiczach, która najwięcej w całej gminie 
zarabia na wynajmie pomieszczeń.
Stwierdził,  że  tylko  inwestycje  mogą  przyczynić  się  do  rozwoju  gminy.  Budżet  gminy 
Mielnik w stosunku do 2010r. wzrósł prawie o 10 mln.zł, za tym idzie praca ludzka i tam 
gdzie wystarczało do pracy 2 osoby, teraz potrzeba cztery.
Jeśli chodzi o stanicę kresową to jest ona planowana jako atrakcja turystyczna gminy na skalę 
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Polski.  Jest  to  duże  przedsięwzięcie,  będzie  wspierane  innymi  przedsięwzięciami.  Pani 
Katarzyna Turosieńska pracuje ostatnio nad przygotowaniem projektu związanego ze ścieżką 
edukacji geologicznej przez starą kopalnię.
Uzgodniliśmy  w  Warszawie,  że  wszystkie  rekwizyty  z  filmów  trylogii  trafią  do  Gminy 
Mielnik, będzie to największa w Polsce kolekcja historycznych rekwizytów filmowych. Są to 
bardzo bogate zbiory - wartościowe meble robione jako repliki, stroje, zastawy stołowe itp.
Ośrodki tego typu jak stanica nie są utrzymywane przez samorządy, one finansują się same 
poprzez bilety. Jeśli chodzi o usytuowanie stanicy, to nasze położenie - znajdujemy się na 
wschodniej granicy Polski i stanowimy jej kresy uprawnia nas do takiego działania. W Polsce 
nie ma tego typu obiektu dot. XVII wieku, nie mamy w tej sferze żadnej konkurencji.
Pan Wójt stwierdził, że nie podziela obaw, że projekty będą leżały w szufladzie. W minionych 
latach nie  robiono projektów i  nie  mieliśmy inwestycji.  Wójt  stwierdził,  że nie ma takiej 
gwarancji, że wszystkie projekty uda się zrealizować. Staramy się rzadko korzystać z firm 
zewnętrznych przy składaniu wniosków. W sprawie pozyskania środków na stanicę, wspólnie 
z Panią Zastępcą Wójta, przeprowadzono rozmowę z jedną z firm międzynarodowych, która 
nie bierze żadnego wynagrodzenia za przygotowanie i złożenie wniosku, natomiast bierze 1% 
od uzyskanych środków do realizacji.
Projekt  na  kanalizację  złożyliśmy  sami,  pracował  przy  tym  duży  zespół  ludzi,  studium 
wykonalności projekt ogłaszaliśmy w formie zapytania cenowego, kosztowało nas to 4300 zł. 
Studium wykonalności nie zrobiłby nikt z Urzędu Gminy, ponieważ potrzebny do tego jest 
specjalny  program  do  sporządzania  wyliczeń.  W  latach  2007-2010  na  stronie  gminy 
zawieszono  tylko  1  zapytanie  cenowe,  w  tym  roku  takich  zapytań  jest  już  10.  Żeby 
występować o  zewnętrzne  środki  na  inwestycje,  musimy posiadać  projekty.  Zapewnił,  że 
dołoży starań aby zmniejszyć koszty, szczególnie w wydatkach bieżących. W przyszłym roku 
przeprowadzone zostaną audyty zewnętrzne wszystkich jednostek pod kątem oszczędności.

Pani Maria Boguszewska
W  poprzedniej  kadencji  zrobiono  dwa  projekty  –  na  budowę  kompleksu  sportowo-
rekreacyjnego i na zagospodarowanie skwerku w Mielniku, oba leżą w szufladzie. Zdaniem 
Pani radnej tworzymy zbyt dużo różnych projektów, powinniśmy się skupić na kanalizacji, bo 
to obecnie jest najważniejsze.
Za niepotrzebne również Pani radna uważa organizowanie konkursu na przebudowę ulicy 
Brzeskiej,  nie  uważa,  że  możemy  spodziewać  się  dużego  najazdu  turystów,  jej  zdanie 
podzielają mieszkańcy Mielnika, z którymi na ten temat rozmawia.

Pan Sławomir Pytel
W związku z informacją Pana Wójta, że rekwizyty filmowe z trylogii trafią do Mielnika w I 
połowie 2012r. Pan radny zapytał jak zamierzamy je zagospodarować, jak długo będziemy się 
nimi opiekować i jakie wiążą się z tym koszty.
Czy  prowadzone  są  rozmowy z  ewentualnymi  partnerami  w  zakresie  wykonania  stanicy 
kresowej a następnie czy mamy partnerów w zakresie jej eksploatacji?
Pan radny wyraził obawę, że z projektu stanicy wynika więcej zagrożeń niż korzyści.

Pan Wójt Gminy
Koncepcja budowy stanicy nie jest jeszcze zamknięta, stąd trudno jest oszacować wartość 
całości przedsięwzięcia. 
Rekwizyty  filmowe  będą  stanowiły  własność  gminy,  uzyskaliśmy  również  zgodę  od 
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producentów na ich wypożyczanie. Duża część tych rekwizytów jest obecnie w Polsce, w 
różnego rodzaju muzeach, na wystawach. Najbliższy transport rekwizytów przyjedzie do nas 
z  muzeum  w  Głogowie,  gdzie  są  na  wystawie.  Pozostałe  rekwizyty  będą  również 
sukcesywnie  do  nas  wracać.  Rekwizyty  będą  składowane  w  pomieszczeniach  Straży 
Granicznej  i  w dużej  hali  magazynowej  w PERN Adamowo.  Po dotarciu  rekwizytów do 
Mielnika zostanie zorganizowana ich wystawa w Ośrodku Dziejów Ziemi Mielnickiej.
Jeśli chodzi o partnerów do tego projektu, to na tym etapie trudno jest ich wskazać. Program, 
z którego zamierzamy pozyskać środki jest bardzo korzystny, daje nam duże możliwości i z 
naszej  strony jest  mały  wkład  finansowy.  Na  obecnym  etapie  nie  ma  żadnych  zagrożeń 
związanych z tą inwestycją. 
Przedsięwzięcie to musimy jednak przeprowadzić w zakładanym, dużym zakresie, ponieważ 
w innym wypadku nie osiągniemy oczekiwanych efektów. 
Prace nad koncepcją potrwają 3-6 miesięcy. Przy sporządzaniu dokumentacji musimy zadbać 
o wszystkie detale, aby nie odrzucono nam wniosku.
Pan Wójt stwierdził, że również ma obawy czy wszystkie zaplanowane rzeczy wyjdą nam, 
zapewnił, że dołoży wszelkich starań aby tak się stało.

Pan Lucjan Kożuchowski
Stwierdził,  że jest  pełen podziwu dla podjętych przedsięwzięć i życzył powodzenia w ich 
realizacji. Zdaniem Pana radnego zbyt małe środki przeznaczamy na sport, a jest to coś, co 
przyciąga młodzież.

Pan Przewodniczący Rady
Analizując projekt budżetu na 2012r. zadał sobie 2 pytania: czy się uda i czy Wójt Gminy 
Mielnik  idzie  w  dobrym  kierunku  i  na  żadne  z  tych  pytań  nie  umiał  sobie  w  pełni 
odpowiedzieć.
Radni  w  dyskusji  poruszali  kwestię  braku  miejsc  pracy,  wyludniania  gminy,  ucieczki 
młodych.  Wiele  zamierzeń Wójta  przedstawionych w projekcie  budżetu  da  w przyszłości 
miejsca pracy. Dobrym produktem turystycznym jest bliskość Grabarki, jest to jednak za mało 
na  godziwe  dochody  mieszkańców  gminy  czy  Mielnika.  Trzeba  szukać  czegoś,  co 
zabezpieczy zajęcie mieszkańcom a młodym da powód do pozostania w Mielniku. Stanica 
kresowa jest takim przedsięwzięciem, które dobrze rokuje i da miejsca pracy. Trzeba tylko 
dobrze to przygotować i dobrze sprzedać. 
Pan Przewodniczący przypomniał, że coraz trudniej będzie zdobyć środki unijne więc aby 
przeprowadzić tak duże inwestycje trzeba będzie ograniczyć wydatki bieżące. Stwierdził, że 
Rada Gminy jest dzisiaj audytem wewnętrznym, który lekko skrytykował niektóre rzeczy, o 
niektórych przypomniał a w przyszłości będzie pilnował właściwej realizacji budżetu.

Pan Stefan Troc
Pan  radny  odniósł  się  do  spraw  związanych  z  ochroną  środowiska.  Wchodząc  do  Unii 
Europejskiej podjęliśmy się pewnych zobowiązań związanych z ochroną środowiska, które 
ciążą na samorządach
Od przyszłego roku wchodzi  w życie  nowa ustawa o utrzymaniu porządku i  czystości  w 
gminie, która narzuca, między innymi, rewolucyjne zmiany dotyczące śmieci. Zmieniają się 
również  wymagania  dotyczące  gospodarki  ściekowej.  W budżecie  brak  jest  środków  na 
przydomowe oczyszczalnie, mimo tego, że przyjęto program ich budowy. Sąsiednie gminy, 
zwłaszcza  po  drugie  stronie  Bugu,  dużo biedniejsze  od  nas,  zwracają  większą  uwagę  na 



9

sprawy dotyczące ochrony środowiska i jakoś rozwiązują te problemy.
U  nas  większość  środków  z  budżetu  idzie  na  kulturę,  to  nie  jest  inwestowanie  tylko 
przejadanie pieniędzy.

Pan Wójt Gminy
Odnosząc  się  do  sprawy  sportu  Pan  Wójt  stwierdził,  że  w  budżecie  zabezpieczono 
wystarczającą  ilość  środków  na  ten  cel.  Chcemy  również  aby  klub  sportowy podjął  się 
działalności reklamowej, jest możliwość pozyskania środków na ten cel.
Jeśli chodzi o ochronę środowiska, to zdaniem Pana Wójta robi się w tej sprawie sporo. Na 
pewno w tym roku zakończymy sprawę kanalizacji w Mielniku, zakończymy również sprawę 
dokumentacji  na  kanalizację  w  Moszczonie  Krolewskiej  i  Osłowie  a  w  przyszłości  w 
Radziwiłłówce.  Będziemy  szukać  źródeł  dofinansowania  do  tego  kanału.  Sprawa 
przydomowych oczyszczalni ścieków jest prowadzona, zebraliśmy 55 chętnych, z czego 12 
jest z Tokar. Poziom wód gruntowych w Tokarach i Wilanowi uniemożliwi jednak budowę 
tam przydomowych oczyszczalni.  Tak więc w obecnej  sytuacji  brak jest  nam wymaganej 
liczby  50  oświadczeń  mieszkańców  gminy,  chętnych  do  budowy  przydomowych 
oczyszczalni, co jest wymagalną liczbą do złożenia wniosku do NFOŚ.
Sąsiednie  gminy  zza  Buga  np.Platerów  mają  70  %  skanalizowanych  sołectw,  zrobili  to 
zadłużając się (mają 40% zadłużenia). Technologia oczyszczalni ścieków w Platerowie jest 
bardzo nowoczesna, są to oczyszczalnie tzw. membranowe, w formie kontenerów. Jedna wieś, 
to jest jeden kontener oczyszczający, koszt takiej oczyszczalni wynosi 500 tys.zł. 
Takie  rozwiązanie  można  byłoby wykorzystać  w Tokarach  i  Wilanowie.  Jeśli  miałaby w 
niedalekiej  w przyszłości  nastąpić  budowa kanalizacji  w tych  wsiach,  nie  można  myśleć 
obecnie o kładzeniu tam asfaltu. 
W  budżecie  gminy  na  rok  przyszły  zapisane  zostały  środki  na  likwidację  wysypisk  w 
Wilanowie i Mielniku.
Kwestia  ochrony środowiska  jest  bardzo  ważna,  choćby z  perspektywy naszych  starań  o 
uzdrowisko.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę Nr 
XII/69/11 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.

(w zał. na str..........prot.)

(po przerwie)

Do punktu 7.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mielnik na lata 2012-2020.

(w zał. na str..........prot.)

Pan Wójt Gminy
Wieloletnia Prognoza Finansowa pokazuje jaki jest przepływ środków, jaki jest planowany 
deficyt w przyszłym roku i jak są planowane spłaty kredytów i pożyczek oraz odsetek od 
zaciągniętych zobowiązań. Ta Wieloletnia Prognoza gwarantuje nam, że uchwalany budżet 
nie zagraża dla funkcjonowania gminy teraz i w przyszłości.
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Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

Pani Skarbnik odpowiedziała na pytanie Pana radnego Pytla, dotyczące wysokości kwot na 
obsługę długu (spłata rat kapitałowych)

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr XII/70/11 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 8.

Pan  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego 
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2012 rok.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr XII/71/11 
w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 9.

Pan Wójt poinformował, że uchwała dotyczy środków w 100 % pozyskanych z zewnątrz, nic 
nie dokładamy z naszego budżetu.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr XII/72/11 
w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pt. Skuteczne NGO – Strategia Współpracy 
Gminy Mielnik z Organizacjami Pozarządowymi.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 10.

Pan Przewodniczący Rady przestawił  radnym proponowany plan  pracy Rady Gminy na 
2012. Poinformował,  że plan pracy przygotował w oparciu o plany pracy poszczególnych 
komisji i o wymogi ustawowe.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr XII/73/11 
w sprawie przyjęcia planu pracy Rady na 2012r.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 11.

Pan Antoni Soszko – Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy przedstawił plan 
pracy Komisji na 2012r.
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I półrocze 2012r.
1. Kontrola realizacji i rozliczenia wybranych zadań inwestycyjnych z 2011r.
2. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji budżetu gminy za 2011 rok i przedstawienie

wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
3. Kontrola w zakresie zużycia nośników energii (prąd, woda) w oczyszczalni ścieków.
4. Sprawy różne.

II półrocze 2012r.
1. Kontrola działalności i realizacji budżetu w wybranych jednostkach organizacyjnych 

gminy.
2. Kontrola realizacji i rozliczenia wybranych zadań inwestycyjnych w 2012r.
3. Plan pracy Komisji Rewizyjnej. na 2013rok.
4. Sprawy różne.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  zatwierdziła  plan  pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2012r.

Do punktu 12.

Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedstawili Radzie plany pracy Komisji na 
2012r.

Plan pracy Komisji Finansowo-Budżetowej:
I kwartał 2012

1. Analiza kosztów funkcjonowania straży pożarnych.
2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
3. Sprawy bieżące.

II kwartał 2012
1. Analiza wykorzystania funduszy sołeckich w 2011r.
2. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2011r.
3. Ocena przygotowania GOKSiR do sezonu 2012r. i analiza kosztów za 2011r.
4. Opiniowanie projektów uchwał pod obrady sesji.
5. Sprawy bieżące.

III kwartał 2012
1. Analiza realizacji budżetu gminy za I półrocze 2012r.
2. Ocena funkcjonowania Zespołu Szkół – analiza kosztów.
3. Wyjazdowe posiedzenie Komisji.
4. Sprawy bieżące.

IV kwartał 2012
1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2013r.
2. Analiza wykonania wybranych inwestycji gminnych.
3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2013r.
4. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
5. Sprawy bieżące.
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Pan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego na 2012r.:
I kwartał 2012

1. Analiza wykonania inwestycji w 2011 roku
2. Analiza i bieżące opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy
3. Sprawy różne

II kwartał 2012
1. Ocena realizacji programu usuwania azbestu na terenie gminy.
2. Opiniowanie wykonania budżetu gminy za 2011 rok.
3. Ocena realizacji istniejących programów obowiązujących na terenie gminy.
4. Opracowanie koncepcji przekształcenia Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.
5. Analiza i bieżące opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy.
6. Sprawy różne.

III kwartał 2012
1. Rozpatrzenie  informacji  o  stanie  i  ochronie  środowiska  i  przyjęcie  gminnego 

programu ochrony środowiska na najbliższe 4 lata wraz z zadaniami na kolejne 4 lata.
2. Opiniowanie realizacji budżetu gminy za  I półrocze 2012 roku.
3. Bieżąca ocena realizowanych inwestycji z budżetu gminy.
4. Opracowanie nowego systemu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy.
5. Analiza i bieżące opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy.
6. Sprawy różne.

IV kwartał 2012
1. Rozpatrzenie wniosków inwestycyjnych i remontowych zgłoszonych do realizacji na 

2013 rok.
2. Zaopiniowanie projektu budżetu na 2013 rok.
3. Przygotowanie planu pracy komisji na 2013 rok.
4. Analiza i bieżące opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy.
5. Sprawy różne

Plan Pracy Komisji ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich na 2012r.:
– analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy- cały rok
– sprawy różne- cały rok
I kwartał 2012r.

1. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury  Sportu  i  Rekreacji  w 
Mielniku za 2011r.

2. Opiniowanie programów działania :
- GOKSiR  w Mielniku
- Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku

II kwartał 2012r.
1. Zaopiniowanie arkuszy organizacyjnych placówek oświatowych na rok 2012/2013.
2. Informacja o stanie bezpieczeństwa, porządku i czystości na terenie Gminy Mielnik.
3. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w 

Mielniku.
III kwartał 2012r.

1. Informacja o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012.
2. Analiza działalności promocyjnej gminy.
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IV kwartał 2012
1. Informacja  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  o  pracy  w  zakresie  pomocy 

społecznej  i aktywizacji lokalnego rynku pracy.
2. Informacja o realizacji Gminnego Programu Zdrowotnego za rok 2011.
3. Opracowanie planu pracy komisji na rok 2013. 

Pan Przewodniczący poinformował radnych, że w planie pracy Rady na rok 2011 mieliśmy 
punkt  -  przyjęcie  informacji  z  działalności  Komisji  oraz  przedstawienie  planów pracy na 
2012r.  Przez  nieuwagę,  w  porządku  sesji  nie  znalazł  się  zapis  dotyczący przedstawienia 
informacji z prac Komisji. Pan Przewodniczący zapewnił, że na pierwszej sesji w 2012r. w 
porządku obrad znajdzie się ten punkt.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości plany pracy Komisji Rady na 2012r.

Do punktu 13.

Odpowiedź na interpelację Nr 40 i Nr 41/11 Pana Witolda Terebuna
Pan Wójt poinformował, że odpowiedź udzielona zostanie na piśmie.

Odpowiedź na interpelację Nr 42/11 Pana Stanisława Drozdowskiego
Pan Wójt poinformował, że odpowiedź udzielona zostanie na piśmie.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Pan Wójt stwierdził, że rok temu uczestniczył w spotkaniu noworocznym w parku, rozmawiał 
na  ten  temat  ze  strażakami  i  może  stwierdzić,  że  wśród  mieszkańców  nie  ma  dużego 
zainteresowania  taką  imprezą.  Ponadto  brak  śniegu  w tym roku stwarza  duże  zagrożenie 
pożarowe. Zmieniły się również przepisy dotyczące możliwości zarabiania prze strażaków, 
stąd nie ma wśród nich woli i chęci do organizowania zabawy.

Pan Kazimierz Tobota nie zgodził się ze stanowiskiem Pana Wójta, stwierdził, że była to 
dobra tradycja, służąca ludziom.

Odpowiedź na zapytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
1. Sprawa szczepień przeciwko pneumokokom – w I kwartale dokonamy wyliczeń co do 

kosztów takich szczepień.
2. Zostanie  dokonana  naprawa  przystanku  w  Niemirowie,  co  do  płotu,  to  decyzja 

zostanie podjęta, kiedy będzie opracowana koncepcja zagospodarowania placu.

Odpowiedź na zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
W dniu dzisiejszym daszek przy świetlicy w Homotach zostanie zamontowany.

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Stanowiska w Ośrodku Kultury będą w przyszłości obsadzane w drodze konkursów.

Odpowiedź na zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
Wniosek  na  kanalizację  został  przygotowany  przez  pracowników  Urzędu  Gminy.  W 
przygotowanej  wcześniej  dokumentacji  było  bardzo  dużo  nieścisłości  związanych  z 
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podziałem  działek,  z  numeracją  i  to  blokowało  w  ubiegłym  roku  możliwość  uzyskania 
środków na kanalizację.

Do punktu 14.

Pan Włodzimierz Pielach - Komendant Placówki Straży Granicznej w Mielniku wręczył 
Panu Wójtowi Gminy Brązowy Medal za Zasługi dla Straży Granicznej, przyznany decyzją 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji. Podziękował Panu Wójtowi za dotychczasową 
współpracę  ze  Strażą  Graniczną.  Stwierdził,  że  Medal  jest  również  wyrazem uznania  za 
wcześniejsza pracę Pana Wójta jako radnego, a jeszcze wcześniej za współpracę harcerską 
Chorągwi Białostockiej i Oddziału SG w Białymstoku.

Pan Wójt Gminy
Podziękował  za  przyznane  mu  odznaczenie,  poprosił  o  przekazanie  podziękowania  dla 
Komendanta Podlaskiego Oddziału Straży Granicznej. 
Przypomniał historię swojej współpracy ze Strażą Graniczną, która rozpoczęła się w 1983r. 
Publikacje na ten temat znajdują się w kwartalniku “Ziemia Mielnicka”. Pan Wójt stwierdził, 
że bardzo sobie ceni fakt, że w Mielniku mamy Placówkę Straży Granicznej, w której pracują 
bardzo  oddani  funkcjonariusze.  Dzięki  temu  mieszkańcy  gminy  odczuwają  duży  poziom 
bezpieczeństwa. Przyznane odznaczenie przyjmuje jako zobowiązanie i zapewnił, że zawsze 
będzie wspierał formację Straży Granicznej.
Pan Wójt z racji kończącego się roku kalendarzowego i  roku pracy na stanowisku Wójta, 
dokonał podsumowania swojej pracy.
Stwierdził, że w 2011r. po raz pierwszy dokonano ustalenia priorytetów w rozwoju Gminy 
Mielnik. 
Za 3 główne priorytety Pan Wójt uznał:

1. Wykonanie kanału sanitarnego w Mielniku.
2. Przygotowanie infrastruktury pod cele uzdrowiskowe, w  tym dokonanie odwiertów i 

wydobycie wód leczniczych.
3. Stworzenie atrakcji turystycznej na miarę województwa.

To są zadania wieloletnie. Pan Wójt przypomniał jakie zadania realizowane były w 2011r.:
• po wielu latach udało się, przy minimalnych kosztach (około 10 tys.zł.), odkrzaczyć 

drogi na terenie gminy, przez co stały się one bezpieczniejsze. Proces odkrzaczania 
będzie kontynuowany w roku przyszłym na wszystkich droga w gminie.

• dokonano odwodnienia ul. Ścianka w Mielniku,
• wykonaliśmy dużo napraw dróg gminnych,  oprócz  prac  równiarki  dowożone  było 

kruszywo na drogi, poczyniliśmy podsypki do dalszych napraw dróg,
• usprawniono funkcjonowanie Urzędu Gminy, nastąpił lepszy przepływ informacji, są 

to działania całego zespołu,
• uniknęliśmy  kilku  istotnych  pomyłek  projektowych,  związanych  z  pracami  przy 

Ośrodku Dziejów Ziemi Mielnickiej i przy oczyszczalni ścieków,
• ze  złożonego  w  trakcie  kampanii  wyborczej  zobowiązania  i  programu  udało  się 

zrealizować 20 zadań, wszystkich zadań było 44. Pan Wójt stwierdził, że nie jest do 
końca zadowolony z tempa realizacji tych zadań, uważa, że można było zrobić więcej.

• Pan  Wójt  jest  natomiast  zadowolony  z  coraz  lepszej  i  efektywniejszej  pracy 
urzędników.  Nie  dotarły do  niego  żadne informacje  czy skargi,  że  ktoś  został  źle 
załatwiony czy potraktowany.

• Pan  Wójt  podziękował  za  dobrą  pracę  kierownikom  jednostek  gminnych,  Pani 
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Zastępcy Wójta, która nie zawsze była przyjaźnie traktowana w naszym środowisku 
jako osoba,  która  przyszła  z  zewnątrz.  Pan  Wójt  stwierdził,  że  część  zadań  które 
zrealizowaliśmy w tym roku, zawdzięczamy pracy i operatywności Pani Katarzyny 
Turosieńskiej -Durlik. Podziękował także Pani Skarbnik Gminy i Panu Sekretarzowi 
Gminy – między innymi za zaangażowanie w sprawy uzdrowiskowe.

• Zespół Szkół w Mielniku również miał powody aby się cieszyć w 2011r., osiągnięto 
dobre  wyniki  z  egzaminów,  odbyły  się  obchody  510  rocznicy  Unii  Mielnickiej. 
Zdaniem Pana  Wójta  kadra  pedagogiczna  przykłada  się  coraz  bardziej  do  swoich 
zadań, na pewno jednak trzeba będzie się zastanowić nad ograniczeniem pewnych 
kosztów związanych z funkcjonowaniem placówki oraz dostosować organizację pracy 
i zatrudnienia do liczby uczniów i obsługi tej ilości uczniów.

• Zakład  Gospodarki  Komunalnej  pod  nowym  kierownictwem  przeszedł  znaczące 
zmiany co do organizacji pracy i jakości tej pracy. Zakład Gospodarki Komunalnej 
zostanie  w  roku  przyszłym  przekształcony  w  spółkę  i  takiej  zmiany  nie  da  się 
przeprowadzić bezboleśnie. Powinno to jednak zapewnić w przyszłości samodzielne 
funkcjonowanie, bez obciążania budżetu gminy.

• Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji także zmienia swoje oblicze. Najbliższy 
rok to czas na przekształcenie tej instytucji i wytyczenie nowej jakości zadań, które 
powinien wykonywać.

• Gminna Biblioteka Publiczna jest placówką, która od lat funkcjonuje bardzo dobrze. 
Same starania  Pani  Kierownik  Biblioteki  o  pozyskanie  środków z Ministerstwa,  z 
Urzędu Marszałkowskiego przekonały Pana Wójta do podjęcia działań związanych z 
przyszłą budową nowego, nowoczesnego budynku biblioteki.

• Był  to  również  pierwszy rok  współpracy z  nową Radą.  Pan Wójt  ocenił  go  jako 
pracowity i udany. Radni w większości są ambitni i zaangażowani, poszerzający swoją 
wiedzę  o  funkcjonowaniu  samorządu.  Zdania  radnych  były  bardzo  wyważone, 
stonowane.  Pan  Wójt  podziękował  za  udzielane  mu  wsparcie,  stwierdził  że 
współpraca z taką Radą jest dla niego bodźcem do największego wysiłku i starań aby 
nie zawieść udzielonego mu poparcia przy realizacji zamierzonych przedsięwzięć.

Pan  Wójt  stwierdził,  że  z  okresu  wyborów  wyszliśmy  w  skrajnych  stanowiskach.  Jedni 
płakali z radości, inni ze strachu. W okresie mijającego roku Pan Wójt musiał sobie poradzić z 
ogromnymi oczekiwaniami wielu ludzi, często będącymi ponad miarę możliwości Wójta i 
Urzędu.  Odczuwał,  że  wielokrotnie  był  traktowany jak przysłowiowa złota  rybka,  jednak 
czasami musi powiedzieć nie.
Jeszcze wczorajsi znajomi, to dziś osoby, które nie tylko nie darzą Wójta sympatią ale w 
zagorzały sposób opluwają na różnych forach. 
Do dalszych działań i  realizacji  wyznaczonych celów mobilizuje Wójta przysłowie -  "psy 
szczekają,  karawana  idzie  dalej".  Kto  chce,  może  przyłączyć  się  do  karawany  i  działać 
wspólnie. 
Pan Wójt  podziękował wszystkim,  którzy wspierali  go w tak trudnym roku, podziękował 
sołtysom i radom sołeckim, którzy stanowią władzę w swoich wsiach.

Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził,  że Panu Wójtowi nie brakowało zapału kiedy rozpoczynał swoją kadencję, nie 
brakuje go również teraz. Zapewnił Pana Wójta o wsparciu ze strony Rady przy realizacji 
zamierzonych zadań, dla dobra mieszkańców gminy.
Pogratulował przyznanego odznaczenia, życzył dalszego wsparcia dla Straży Granicznej.
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Pan Stefan Troc
Jako  przedstawiciel  gminy w Związku  Gmin  Regionu  Puszczy Białowieskiej  przedstawił 
informację  o  swojej  pracy  w Związku.  W dniu  21  grudnia  br.  odbyło  się  Zgromadzenie 
Związku, podjęto 2 uchwały - w sprawie uchwalenia planu finansowego Związku i w sprawie 
uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Związku.  Celem  powołania  Związku  była 
potrzeba  rozwiązania  problemu  gospodarki  odpadami  komunalnymi  na  terenie  trzech 
powiatów:  bielskiego,  siemiatyckiego  i  hajnowskiego.  Związek  zrzesza  wszystkie  gminy 
leżące na terenie tych powiatów. Ustawodawca nałożył na gminy szereg obowiązków, od 1 
stycznia 2012r. wchodzi w życie ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, która 
nakłada na gminy wiele nowych obowiązków. Przybliżył szczegóły związane z wdrożeniem 
tej ustawy, w podziale na poszczególne etapy. 

Pan Przewodniczący Rady wyraził nadzieję, że Wójt i Rada Gminy poradzą sobie z nowymi 
obowiązkami w tym zakresie.

Pan Witold Terebun
Zgłosił sprawę odłowienia bezpańskiego psa w Wilanowie i pomalowania ogrodzenia basenu 
przeciwpożarowego.

Pan Władysław Stankiewicz
Poinformował, że w dniu 9 stycznia 2012r. o godz. 1700 w Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu 
i  Rekreacji  w  Mielniku  odbędzie  się  zebranie  wiejskie  w  sprawie  wyrażenia  opinii  nt. 
zagospodarowania Placu Kościuszki w Mielniku. 
Pan radny zaproponował, aby ścieżki rowerowe usytuowane w drogach gminnych poszerzyć, 
tak, aby była to pełna droga. Dotyczy to ul. Zamiejskiej, drogi do Osłowa, drogi z Wajkowa 
do Sutna.

Pan Wójt Gminy
Zwrócił się z prośbą do sołtysów i rad sołeckich, aby przy realizacji wydatków z funduszy 
sołeckich,  faktury  za  zakupy  były  podpisane  przez  sołtysa.  To  pozwoli  na  kontrolę  i 
pilnowanie tych wydatków.
Pan Wójt zarządzeniem powołał w Urzędzie osoby do kontrolowania gospodarki ściekowej i 
śmieciowej  na  terenie  Gminy.  W  I  kwartale  2012r.  będą  kontrolowane  gospodarstwa 
mieszkańców.
Pan Wójt  złożył  wszystkim obecnym na sesji  i  ich rodzinom życzenia noworoczne a dla 
wyznawców prawosławia także świąteczne.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys sołectwa Mętna
Pan sołtys zapytał istnieje możliwość uruchomienia stacji paliw w Mielniku?

Pan Kazimierz Zalewski – sołtys sołectwa Tokary
Stwierdził, że na sesji padło wiele pięknych słów na różne tematy, nikt natomiast ani słowem 
nie  wspomniał  o  rolnictwie.  Rolników ubywa i  nikt  się  tym nie  martwi,  niedługo gmina 
będzie tylko noclegownią dla przyjezdnych z Warszawy.
Sprawa  wywozu  nieczystości  –  miało  być  taniej,  a  okazało  się,  że  teraz  jest  drożej.  
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Mieszkańcy Tokar zostali w tej sprawie wprowadzeni w błąd.

Pan Jerzy Weremjewicz – sołtys sołectwa Osłowo.
Poparł stanowisko swojego przedmówcy. Stwierdził, że bogactwo gminy nie przekłada się na 
sytuację jej mieszkańców, a szczególnie rolników. Stwierdził, że wręcz ją utrudnia, ponieważ 
przez to  nie  otrzymują pomocy z Unii  Europejskiej,  czego osobiście  doświadczył.  Nikt  z 
radnych nie wypowiedział się na temat rolników, nie zastanowił się jak można im pomóc, np. 
podłączyć gaz.

Pan Wiktor Ilinicz – mieszkaniec Mielnika
Pogratulował  Panu  Wójtowi  i  Radzie  Gminy  ambitnych  planów.  Zachęcał,  aby  przy  ich 
realizacji sięgać do miejscowych zasobów ludzkich. Program jest ciekawy, może być kołem 
zamachowym dla rozwoju gminy.
Poprosił  aby  procentowo  określić  jaka  część  budżetu  w  najbliższych  2  latach  zostanie 
przeznaczona na spłatę pożyczek i kredytów.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że dane dotyczące obciążeń budżetu z tytułu spłat 
pożyczek zawarte są w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2012-2020.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, że brak jest prawnych możliwości aby gmina samodzielnie mogła prowadzić stację 
paliw, może zrobić to ktoś prywatny, komu będzie się to opłacało.
Jeśli chodzi o kwestię pomocy rolnikom to również nie ma takich możliwości, gospodarstwo 
rolne jest jak każde, normalne przedsiębiorstwo – albo będzie się opłaciło je prowadzić, albo 
trzeba będzie zrezygnować z prowadzenia.
Bogactwo gminy, o czym wielu mówiło na sesji, jest mitem, gmina wcale nie jest bogata. 
Bierze się to z przeliczenia dochodu podatkowego na jednego mieszkańca, demograficznie 
mieszkańców jest mało i stąd przelicznik jest tak wysoki. W takiej gminie jak nasza koszt 
doprowadzenia  jednego  kilometra  kanału  sanitarnego  np.  od  Moszczony  Królewskiej  do 
Mielnika jest taki sam lub wyższy jak w dużej aglomeracji, gdzie na kilometrze jest kilka 
tysięcy przyłączy.  Z tytułu wysokiego przelicznika  dochodów na jednego mieszkańca nie 
otrzymujemy subwencji,  musimy natomiast  oprowadzań pieniądze do budżetu państwa, w 
tym roku jest to kwota ponad 2 mln.zl.. To bogactwo jest złudne, istnieje tylko w statystyce.

Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził,  że  jest  zasmucony  wypowiedzią  Pana  Wójta,  przyrównującą  rolnika  do 
przedsiębiorcy. Rolnik w sytuacji kiedy on i jego rodzina utrzymują się tylko z pracy na roli,  
bez wsparcia nie będzie mógł się rozwijać. Nie można tego porównywać z innymi gałęziami 
gospodarki w których działają przedsiębiorcy.

Pan Przewodniczący Rady poinformował radnych o konieczności uzupełnienia otrzymanych 
w dniu dzisiejszym legitymacji o zdjęcie radnych, bez zdjęcia legitymacja nie będzie ważna.

Pani Irena Charko - sołtys sołectwa Wajków
Pani sołtys poprosiła o ustawienie w Wajkowie nowej tablicy informacyjnej, dotychczasowa 
jest bardzo zniszczona.
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Pan Kazimierz Zalewski - sołtys sołectwa Tokary
Poinformował,  że mimo ustawienia w Tokarach tablic zakazujących wysypywania śmieci, 
śmieci są nadal nawożone, robią to nie tylko mieszkańcy.

Pan  Sekretarz  Gminy poprosił  sołtysów  o  odbiór  ogłoszeń  dotyczących  badań 
mammograficznych,  które będą przeprowadzone w dniu 10 stycznia 2012r.  na placu przy 
Urzędzie Gminy.

Pani Alina Hackiewicz-Stępień
W  imieniu  mieszkanki  wis  Niemirów  Pani  Heleny  Grabowskiej  podziękowała  Panu 
Dariuszowi Romaniukowi - pracownikowi Urzędu Gminy za zrobienie dojazdu do jej posesji.

Pan Wójt Gminy
Odnosząc się do wypowiedzi Pana radnego Kazimierza Toboty dot. rolników stwierdził, że 
nie ujmując nic historii naszych przodków i ich staraniom o przetrwanie, należy popatrzeć na 
sprawę od strony pragmatycznej. Nie można opierać się tylko na etosie, bo wtedy nikt nie 
przeżyje - ani rolnik ani pozostali mieszkańcy. Są państwowe programy, które mają wspierać 
rolnictwo, samorząd nie ma takich uprawnień. To co Rada Gminy mogła zrobić w kwestii 
podatku rolnego czy zwolnienia rolników z podatku od nieruchomości, to zostało zrobione. 
Pozostałe instrumenty są w rękach państwa i instytucji do tego powołanych.

Pan Przewodniczący Rady złożył  życzenia noworoczne radnym, sołtysom, pracownikom 
samorządowym  i  wszystkim  mieszkańcom  Mielnika.  Wyznawcom  prawosławia  złożył 
życzenia z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia.

Do punktu 15.

Wobec wyczerpania porządku obrad XII sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący Rady 
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska 

                       Przewodniczący Rady

                                                                                                 Jan Zduniewicz
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